
                

                            Protokół nr I/18 Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz odbytej  

 

                                                      17 listopada 2018 roku 

                            w sali konferencyjnej Urzędu Gminy i Miasta w Lubomierzu   

Ad.1 

Początek posiedzenia godz. 12:00. 

Obrady I Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz otworzył  i przewodniczył posiedzeniu 

najstarszy wiekiem „senior” Radny Roman Moskwa. 

Przywitał zebranych i stwierdził, że chwili rozpoczęcia sesji uczestniczy 15 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

I sesja Rady Miejskiej Gminy Lubomierz została zwołana postanowieniem Komisarza 

Wyborczego w Jeleniej Górze II z dnia 9 listopada 2018 roku na podstawie art. 20 ust. 2 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2018 r., poz.994  ze 

zmianami). 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości  stanowi załącznik nr 1  do niniejszego 

protokołu. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie I Sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
2. Przedstawienie wyników wyborów. 
3. Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnych. 
4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych radnych. 
5. Wybór Komisji Skrutacyjnej. 
6. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
8. Wybór wiceprzewodniczących Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie wyboru wiceprzewodniczących Rady Miejskiej Gminy   
    Lubomierz. 
10. Wręczenie zaświadczenia o wyborze na Burmistrza. 
11. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Burmistrza. 
12. Sprawy organizacyjne. 
13. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Ad.2 
Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Lubomierzu Pani Magdalena Dorota 
Szymańska przedstawiła wyniki wyborów do Rady Miejskiej Gminy Lubomierz okresu  kadencji 
2018 – 2023, wg poniższego: 
 
Liczba uprawnionych do głosowania: 4.794, wydano kart do głosowania: 2.386, najwięcej 
głosów w poszczególnych okręgach od 1 do 15 uzyskali: 
 
1. Krystyna Andrzejczak                   liczba głosów:  93        Okręg wyborczy nr 1 
2. Michał Mateusz Pater                   liczba głosów:106        Okręg wyborczy nr 2 
3. Marcin  Paweł Zając                     liczba głosów:  85        Okręg wyborczy nr 3 
4. Aron Bogusz                                 liczba głosów:118        Okręg wyborczy nr 4 
5. Anna Grażyna Kalińska                liczba głosów:  53        Okręg wyborczy nr 5 
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6. Roman Moskwa                            liczba głosów:  66        Okręg wyborczy nr 6 
7. Chorążyczewski Radosław Adam liczba głosów:  83        Okręg wyborczy nr 7  
8. Pasierbska Małgorzata Irena        liczba głosów:  61        Okręg wyborczy nr  8 
9 .Murawska Alicja                            liczba głosów:  113      Okręg wyborczy nr  9 
10. Tadeusz Andruszków                  liczba głosów:   43       Okręg wyborczy nr 10 
11. Dariusz Penkala                          liczba głosów:  153      Okręg wyborczy nr 11 
12. Anna Michalina Mielniczyn          liczba głosów:  102      Okręg wyborczy nr 12  
13. Krzysztof Mytych                         liczba głosów:  116       Okręg wyborczy nr 13 
14. Wojciech Nowicki                        liczba głosów:   55        Okręg wyborczy nr 14 
15. Mariusz Kozłowski                       liczba głosów:   74        Okręg wyborczy nr 15. 
 
Wyniki głosowania na Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz: 
 
Marek Chrabąszcz : uzyskał 1499 głosów, 
Tadeusz Sułkowski: uzyskał 416 głosów, 
Sebastian Chodorowski : uzyskał: 412 głosów. 
Wybranym na Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz został Pan Marek Chrabąszcz. 
 
Ad.3 
Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Lubomierzu Pani Magdalena Dorota 
Szymańska – wręczyła zaświadczenia nowo wybranym radnym, składając jednocześnie 
gratulacje. 
 
Ad.4 
Nowo wybrani radni złożyli ślubowanie: 
 
Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej 
gminy i jej mieszkańców.                                                                                                                                        
Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty wywołani kolejno radni powstają 
i wypowiadają słowo „ślubuję”. „Tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Ad.5 
Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono radnych: 

1) Annę Kalińską 
2) Krystynę Andrzejczak 
3) Małgorzatę Pasierbską. 

Wyżej wymienieni radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 
Radni większością głosów (14 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) przyjęli wybór 
Komisji Skrutacyjnej w składzie: Anna Kalińska, Krystyna Andrzejczak i Małgorzata 
Pasierbska. 
 
Ad.6 i 7 
Na Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Lubomierz, zgłoszono następujących 
kandydatów:  
radnego Michała Patera, 
radnego Radosława Chorążyczewskiego.  
Radny Michał Pater wyraził zgodę na udział w wyborach na przewodniczącego Rady MG 
Lubomierz. 
Radny Radosław Chorążyczewski nie wyraził zgody. 
Przeprowadzono głosowanie tajne. 
Prowadzący sesję radny Roman Moskwa ogłosił przerwę 5 min. w obradach sesji na 
podsumowanie wyników głosowania. 
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Wznowienie obrad po przerwie. 
Przewodniczą Komisji Skrutacyjnej Małgorzata Pasierbska – ogłosiła wyniki głosowania:  
Radny Michał Pater został wybranym Przewodniczącym Rady Miejskiej Gminy 
Lubomierz większością głosów ((14 głosów za, 0 wstrzymujących, 1 przeciwny). 
Załącznik nr 2. 
 
Obowiązki prowadzenia I sesji Rady Miejskiej Gminy Lubomierz przejął nowo wybrany 
Przewodniczący Michał Pater. 
 
Ad.8 i 9 
Zgłoszono następujące  kandydatury radnych na wiceprzewodniczących: 

1) Radnego Dariusza Penkalę, 
2) Radnego Mariusza Kozłowskiego, 
3) Radnego Wojciecha Nowickiego. 

Radny Dariusz Penkala nie wyraził zgody na kandydowanie na wiceprzewodniczącego Rady 
MG Lubomierz. 
Radny Mariusz Kozłowski – wyraził zgodę. 
Radny Wojciech  Nowicki  – wyraził zgodę. 
Przeprowadzono głosowanie tajne  kandydatur na wiceprzewodniczących Rady MG 
Lubomierz. 
Przewodniczący Rady MG Michał Pater – ogłosił 10 min. przerwę w obradach, celem 
podsumowania wyników głosowania na wiceprzewodniczących Rady. 
Wznowienie obrad sesji. 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Małgorzata odczytała wyniki głosowania na 
wiceprzewodniczących Rady Miejskiej Gminy Lubomierz: 
Radny Mariusz Kozłowski został wybrany wiceprzewodniczącym większością głosów 
(14 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych,  1 głos ważny bez dokonania wyboru), 
Radny Wojciech Nowicki został wybrany wiceprzewodniczącym większością głosów                 
( 13 głosów za, wstrzymujący się 1, przeciwnych 0, 1 głos ważny bez dokonania wyboru). 
Załącznik nr 3. 
 
Ad.10 i 11 
Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Lubomierzu Pani Magdalena Dorota 
Szymańska – wręczyła zaświadczenie o wyborze na Burmistrza  Gminy i Miasta Lubomierz, 
Panu Markowi Chrabąszczowi, składając gratulacje i życząc owocnej pracy. 
Nowo wybrany Burmistrz złożył ślubowanie o treści: 

„Obejmując urząd Burmistrza Gminy i Miasta Lubomierz uroczyście ślubuję, że 

dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko 

dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców gminy i miasta”. „Tak mi 

dopomóż Bóg”. 

Marek Chrabąszcz Burmistrz Gminy i Miasta Lubomierz – „Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, Szanowni Goście i Pracownicy Urzędu Gminy i Miasta Lubomierz! Zacznę od słów 

podziękowania skierowanych do wszystkich mieszkańców naszej gminy, którzy wykazali się 

odpowiedzialnością obywatelską i wzięli udział w wyborach. Bardzo serdecznie dziękuję 

członkom mojego komitetu przedwyborczego za wszelkie wsparcie i zaangażowanie, a także 

za ciężką pracę w tych ostatnich tygodniach przedwyborczych. Naszym hasłem było 

„Razem dla Gminy Lubomierz”, bo łączy nas dobro tej gminy, łączą nas ludzkie sprawy, 

łączy nas praca, a nie narzekanie, łączy nas duma, że jesteśmy właśnie z gminy Lubomierz i 

wiemy, jakie miejsce powinno mieć nasze miasto i nasza gmina na mapie Polski. Serdecznie 

Wam za to dziękuję.   
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Dziękuję za Waszą postawę i mam nadzieję, że razem (i mam tu na myśli wszystkich 

Państwa Radnych) uda się poprowadzić naszą małą ojczyznę we właściwym kierunku, 

dążąc do jej rozwoju. Dziękuję także wszystkim innym osobom, które wsparły mnie w 

kampanii wyborczej, bo głosy otuchy i poparcia płynęły również od naszych zagranicznych 

partnerów.                                                                                                                            

Chciałbym pogratulować nowo wybranym radnym, gdyż mieszkańcy zaufali Wam oddając    

w Wasze ręce prawo sprawowania rządów i współdecydowania o losach naszej gminy. 

Chciałbym jednak podkreślić, że zostanie radnym, podobnie jak burmistrzem, to nie koniec 

starań i cel sam w sobie, a początek wytężonej pracy. Nadszedł teraz czas na wspólne 

działania dla konstruktywnych zmian. Przed nami okres ciężkiej pracy, wielu wyzwań,                

a także zapewne przeciwności losu. Jednak dołożę wszelkich starań, aby prezentowany 

przez nas program wyborczy został zrealizowany. 

Podczas spotkań z mieszkańcami gminy mówiliśmy o:    

                                                                                                                                                                                   

- poprawie infrastruktury drogowej na terenie gminy.                                                             

Szanowni Państwo, przeprowadzamy inwentaryzację dróg gminnych i wytypujemy                          

w pierwszej kolejności do remontów drogi strategiczne. Mówiąc o remontach mam na myśli 

także rowy i przepusty. Będziemy nadal współpracować z zarządem powiatu w temacie 

remontów dróg powiatowych – w pierwszej kolejności tych strategicznych, na których ruch 

jest największy a tych samym tych, które są najczęściej użytkowane. W październiku 

bieżącego roku odbyłem wspólnie z kilkoma radnymi spotkanie z Marszałkiem Województwa 

Dolnośląskiego, na którym Pan Marszałek zapewnił nas o przeznaczeniu dla Dolnego Śląska 

40 mln zł na poprawę i wymianę oświetlenia i my o te środki będziemy się starać.                     

– Rozwój infrastruktury sportowo – rekreacyjnej.                                                                                  

Proszę Państwa, to niezwykle ważne zadanie, gdyż posiadamy na terenie naszej gminy 

kluby sportowe, które zasługują na to, aby mogły realizować się w godnych warunkach. 

Cieszę się, że w ostatnich 10 latach ta infrastruktura już uległa zmianie. W środę spotkałem 

się z naszym niemieckim partnerem a także kierownictwem Nadleśnictwa Lwówek Śląski w 

sprawie rozszerzenia infrastruktury dróg rowerowych. Dołożę wszelkich starań, aby spełniło 

się marzenie naszych mieszkańców i moje dotyczące hali sportowej. Mam już pewne 

pomysły na to zadanie. W kolejnym etapie zaczniemy poszukiwać możliwości finansowania 

tego zadania.                                                                                                                                           

– Pozyskiwanie terenów pod inwestycje inwestorów. Będziemy zachęcać 

przedsiębiorców do inwestowania na terenie naszej gminy poprzez pozyskanie konkretnego 

terenu pod konkretną inwestycję, czy to od Agencji Gruntów Rolnych czy też od osób 

prywatnych. Konieczne będzie podjęcie specjalnej uchwały dotyczącej obniżenia podatku dla 

nowych inwestorów w początkowej fazie ich działalności.                                                                                                                                                  

– Wspieranie inicjatyw lokalnych. Nadal będziemy wspierać organizacje w działaniach na 

rzecz gminy i jej mieszkańców w formie inicjatyw lokalnych. Na jednej z ostatnich sesji Rady 

Miejskiej Gminy Lubomierz mieli Państwo okazję zobaczyć zakres zadań realizowanych w tej 

formie. Proszę zwrócić uwagę na to, jak wiele zadań i imprez o różnym charakterze jest 

realizowanych na terenie naszej gminy właśnie w oparciu o inicjatywę lokalną.                                                                                             

– Szersze wykorzystanie świetlic wiejskich na potrzeby mieszkańców. To zadanie dla 

Ośrodka Kultury i Sportu, który musi usprawnić współpracę z sołtysami, radami sołeckimi                

i stowarzyszeniami działającymi na terenie gminy, polegającą na obligatoryjnych, cyklicznych 

spotkaniach, dla których punktem wyjściowym będzie opracowanie wspólnego planu pracy 

na dany rok.    
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– Poprawa komunikacji publicznej na terenie gminy.                                                                                  

To jeden z punktów, o których rozmawiałem z mieszkańcami podczas debat i spotkań 

indywidualnych. Aby móc rozmawiać z lokalnymi przewoźnikami musimy stworzyć gotowy 

materiał, który będzie postawą do rozmów. Dlatego też spotkam się w najbliższym czasie                  

z sołtysami poszczególnych miejscowości w celu omówienia zakresu działań.                                                                           

– Poprawa estetyki gminy (realizacja tego zadania już się rozpoczęła, w środę rozpoczęły 

się prace nad rewitalizacją Lubomierza, niebawem powinniśmy otrzymać decyzję dotyczącą 

termomodernizacji internatu, gdyż projekt otrzymał pozytywną opinię, następny punkt to 

rewitalizacja parku w Lubomierzu – początek prac zaplanowany jest na wiosnę 2019. 

Ogłosimy konkurs na  zagospodarowanie stawu miejskiego – najciekawszy projekt będzie 

stanowił bazę do złożenia projektu, będziemy się starać aby zachęcić mieszkańców do 

dbania o swoje posesje ogłaszając konkurs na najładniejszą posesję w gminie. Będzie też 

walka z dzikimi wysypiskami poprzez fotopułapki.                                                                                                                                                      

– Rozwój turystyki.                                                                                                                                                 

Włączenie do oferty turystycznej wszystkich muzeów gminnych (Muzeum Kargula i Pawlaka, 

Muzeum Klasztornego i Muzeum Powiatu po 1945 r.) Wystąpimy do lokalnych 

przedsiębiorców, którzy prowadzą na terenie gminy lokale gastronomiczne i baze 

noclegowe, z prośbą o przekazanie do biura informacji turystycznej folderów i materiałów 

promujących ich  działalność. Punkt czerpania wody (wnioski do wojewódzkiego funduszu 

ochrony środowiska). 

Na koniec chciałbym podziękować mojemu poprzednikowi, Panu Burmistrzowi Wiesławowi 

Ziółkowskiemu za ciężką pracę na rzecz gminy i jej mieszkańców, a jednocześnie mam 

nadzieję, że będzie Pan wspierał nasze działania jako przedstawiciel naszej gminy                           

w powiecie”.    

 

Ad.12 

Skarbnik Gminy i Miasta Lubomierz  Elżbieta Jaśkiewicz – złożyła wniosek o zmianę w 

porządku obrad, wprowadzenie: podjęcie uchwały w sprawie „zmiany budżetu na 2018 rok”. 

Radni jednogłośnie (15 głosów za, 0 wstrzymujących, 0 przeciwnych) przyjęli wniosek 

„podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2018 rok”. Załącznik nr 4. 

Sekretarz Gminy i Miasta Lubomierz Bożena Pawłowicz - informuję Państwa Radnych                     

o przeprowadzeniu szkolenia obsługi sprzętu informatycznego w dniu 21 listopada  2018 r. 

godz. 10:00 z jednoczesną prezentacją ustawy o samorządzie gminnym.  

Skarbnik Gminy i Miasta Lubomierz  Elżbieta Jaśkiewicz – omówiła projekt uchwały zmiany  

budżetu na 2018 rok, następująco: 

I. Dokonano zwiększenia planu dochodów budżetu gminy na kwotę 114.147,00 zł w tym: 

1. w dziale 756 w związku z wykonaniem dochodów w wysokości większej od planowanej                
o kwotę 10.947,00 zł. 

2. w dziale 851 w związku z podpisaniem umowy dotacyjnej z Ministrem Zdrowia na 
realizację zadania z programu polityki zdrowotnej pn. „Poprawa dostępności do 
świadczeń stomatologicznych dla dzieci i młodzieży w szkołach w 2018 r.”  w tym  
 

zakup wyposażenia gabinetu dentystycznego w Zespole Szkolno-Przedszkolnym                                         
i realizację projektu edukacyjnego w kwocie 103.200,00 zł. 
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II. Dokonano zwiększeń planu wydatków budżetu gminy na kwotę 114.147,00 zł w tym: 

1. w dziale 630 na nowe zadanie inwestycyjne pn. „ Łużyce – Izery przez kulturowe i 
przyrodnicze dziedzictwo pogranicza etap II” w kwocie 10.947,00 zł. 

2. w dziale 851 na zakup wyposażenia gabinetu dentystycznego i realizację projektu 
edukacyjnego w kwocie 103.200,00 zł. 

 

III. Po wprowadzeniu powyższych zmian plan dochodów i wydatków wynosi: 

Plan dochodów 29.356.177,55 zł w tym: bieżące 27.425.773,55 zł, majątkowe 1.930.404,00 

zł.                                                                                                                                                                       

Plan wydatków 29.406.177,55 zł w tym: bieżące 26.911.326,55 zł, majątkowe 2.494.851,00 

zł. 

Radni w większością głosów (14 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciwnych) przyjęli uchwałę                          

NR I/3/18 Rady Miejskiej Gminy Lubomierz w sprawie zmian budżetu na 2018 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Mariusz Kozłowski – poproszę o 

przesłanie statutu Gminy i Miasta Lubomierz w formie elektronicznej, żeby łatwiej przystąpić 

do szkolenia z zakresu samorządu gminnego. 

Ad.13 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Lubomierz Michał Pater zamknął obrady I sesji 

Rady Miejskiej Gminy Lubomierz. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Mariola Laskowska 

 

 


